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Fact Sheet for Student Exchange 2024/2025 

院校名称 

Institution Name 

北京第二外国语学院（BISU） 

Beijing International Studies University 

地址 

Address 

中国北京市朝阳区定福庄南里 1 号 

No. 1 Dingfuzhuang Nanli, Chaoyang District, Beijing 100024, China 

网址 

Websites 

院校官网：https://www.bisu.edu.cn 

留学二外网站：http://admission.bisu.edu.cn   

The official website of BISU:  https://www.bisu.edu.cn 

The website of  “Study at BISU”:http://admission.bisu.edu.cn   

联系方式 

Contacts  

 

联系人：聂老师 

邮箱：study@bisu.edu.cn 

电话： +8610-65778827 

The contact person: Ms. Nie 

E-mail: study@bisu.edu.cn 

Telephone: +8610-65778827 

校历 

Academic 

Calendar 

2024 年秋季学期：2024 年 9 月 1 日~2025 年 1 月 10 日 

2025 年春季学期：2025 年 3 月 1 日~2025 年 7 月 10 日 

The fall semester in 2024: September 1, 2024 - January 10, 2025 

The spring semester in 2025: March 1, 2025 - July 10, 2025 

申请步骤 

Application 

1. 申请并获得所在院校的交换生资格 

2. 登录北京第二外国语学院国际学生在线服务系统

（http://apply.bisu.edu.cn/） 完成网上申请 

3. 经北京第二外国语学院审核后接收录取通知信息 

I. Apply for and obtain the qualification of exchange student of your 

institution 

II. Log in international student online service system of BISU

（http://apply.bisu.edu.cn/） to complete the online application 

III. Accept admission information after review by BISU 

https://www.bisu.edu.cn/
https://nau.edu/isss/exchange-students/
https://www.bisu.edu.cn/
https://nau.edu/isss/exchange-students/
mailto:study@bisu.edu.cn
mailto:study@bisu.edu.cn


备注：申请人必须为非中国国籍公民 

Note: Applicants must be non-Chinese nationals 

报名截止日期 

Nomination 

deadlines 

秋季学期：2024 年 4 月 30 日   

春季学期:  2024 年 10 月 30 日 

Fall semester: April 30, 2024 

Spring semester: October 30, 2024 

申请截止日期 

Application 

Deadlines 

秋季学期：2024 年 5 月 30 日  

春季学期:  2024 年 11 月 30 日 

Fall semester: May 30, 2024 

Spring Semester: November 30, 2024 

 

学校简介 

About BISU 

北京第二外国语学院（BISU）在中国前总理周恩来的支持下于

1964 年成立，是中国首批提供外语本科教育的大学之一。 

学校位于北京市朝阳区，西临中央商务区，东临北京市附属行

政中心通州区。 

学校是一所以外国语言文学学科为主体，旅游学科为特色，哲

学、应用经济学、中国语言文学、工商管理学、区域国别学等

多学科协同发展的高等院校。 

学校高度重视国际交流与合作，目前已与 50 多个国家的 180 多

所大学或教育机构建立了实质性的合作关系。每年都有相当数

量的教师被派往国外进修、进行联合研究或教授普通话，也有

平均超过 500 名学生出国深造，1500 多名国际学生来到北京第

二外国语学院学习。 

With the support of former Chinese Premier Zhou Enlai, Beijing 

International Studies University (BISU) was founded in 1964. BISU 

is located in Chaoyang District, Beijing, with the Central Business 

District (CBD) on its west, and Beijing Municipal Administrative 

Center (Tongzhou) on its east. 

 It is one of the first universities in China to offer foreign language 

undergraduate education and is a prestigious institution of higher 

education with a diverse range of disciplines.  The university offers 

programs in philosophy, applied economics, Chinese language and 

literature, business administration, international and regional studies, 

etc., with foreign languages as its primary discipline and tourism as 

its specialized subject.  



BISU attaches great importance to international exchange and 

cooperation, and has established substantial cooperative relations with 

more than 180 universities or educational institutions in more than 50 

countries. Every year, a considerable number of instructors and 

professors go abroad for further study, joint research or teaching 

Mandarin, and an average of more than 500 students go abroad for 

further study. Besides, the university enrolls over 1,500 international 

students each year from around the globe. 

授课语言 

Language of 

Instruction 

学校开设的课程授课语言为中文或英文 

Teaching language in courses offered by the school: Chinese or 

English 

语言要求 

Language 
Requirements 

 

选择英语授课课程的申请人需要满足以下资格标准之一：旧托

福 550 分/新托福 80 分/雅思 6.0 分或其他具有同等效力的证明 

（来自合作院校的申请人，如果所修课程为全英授课，则可凭

证明信免除上述语言要求） 

Applicants who choose an English-taught course should meet one of 

the following eligibility criteria: Old TOEFL 550 scores / New 

TOEFL 80 scores / IELTS 6.0 scores or other equivalent proof 

(Applicants from partner institutions could be exempt from the 

language requirement above by a letter of certification if the course 

is taught in English) 

课程提供 

Courses/Programs  

Offered 

1. 本科专业 

汉语言、国际中文教育、汉语言文学、新闻学、英语、商务英

语、俄语、德语、法语、意大利语、西班牙语、葡萄牙语、日

语、朝鲜语、阿拉伯语、旅游管理、酒店管理、会展经济与管

理、市场营销、财务管理、金融学、国际经济与贸易、外交

学、国际事务与国际关系、财务管理（英文授课） 

Undergraduate majors 

Chinese Language, International Chinese Education, Chinese 

Language and Literature, Journalism, English, Business English, 

Russian, German, French, Italian, Spanish, Portuguese, Japanese, 

Korean, Arabic, Tourism Management, Hotel Management, 

Exhibition Economics and Management, Marketing, Financial 



Management, Finance, International Economics and Trade, 

Diplomacy, International Affairs and International Relations, Finance 

Management (taught in English) 

 

2. 硕士研究生专业 

国际中文教育、中国哲学、中国古代文学、中国现当代文学、

比较文学与世界文学、国际商务、英语笔译、英语口译、俄语

口译、日语笔译、日语口译、法语口译、德语口译、朝鲜语口

译、西班牙语口译、阿拉伯语口译、语言学与应用语言学、外

国语言学及应用语言学、英语语言文学、俄语语言文学、法语

语言文学、德语语言文学、日本语言文学、西班牙语言文学、

阿拉伯语言文学、亚非语言文学（韩国语）、翻译学、旅游管

理、酒店管理、会展管理、企业管理、会计学、金融学、国际

贸易、国际文化贸易、工商管理（MBA，英文授课），会计

（MPAcc，英文授课），旅游管理（英文授课），中国式现代化

与城市发展（英文授课） 

Master's majors 

International Chinese Education, Chinese Philosophy, Ancient 

Chinese Literature, Modern and Contemporary Chinese Literature, 

Comparative Literature and World Literature, International Business, 

English Translation, English Interpreting, Russian Interpreting, 

Japanese Translation, Japanese Interpreting, French Interpreting, 

German Interpreting, Korean Interpreting, Spanish Interpreting, 

Arabic Interpreting, Linguistics and Applied Linguistics, Foreign 

Linguistics and Applied Linguistics, English Language and 

Literature, Russian Language and Literature, French Language and 

Literature, German Language and Literature, Japanese Language and 

Literature, Spanish Language and Literature, Arabic Language and 

Literature, Asian-African Language and Literature (Korean), 

Translation Studies, Tourism Management, Hotel Management, 

Exhibition Management, Business Administration, Accounting, 

Finance, International Trade, International Cultural Trade, Business 

Administration (MBA), English taught), Accounting (MPAcc, 

English taught), Tourism Management (English taught), Chinese 

Modernization and Urban Development (English taught) 



住宿条件 

Accommodation 

校内住宿目前均为双人间。 

All on-campus dormitories are double rooms:  

公寓 

Apartm

ent 

双人间收费标准 

Rate for Double Room 

房内设施 

Room Facilities 长期生 

Long-term Students 

短期生 

Short-term 

Visiting 

Students 

2 号公

寓 A 座 

Apartm

ent 

No.2 

Building 

A 

16900 元/学年/人/床 

16,900 yuan/academic 

year/person/bed 

65 元/天/床 

65yuan/day/b

ed 

床、床头柜、书桌、

被褥、空调、卫生间

（带淋浴 24 小时热

水） 

bed, bedside table, 

desk, bedding, air 

conditioner, toilet (with 

24h hot water shower) 

2 号公

寓 B 座 

Apartm

ent 

No.2 

Building 

B 

16900 元/学年/人/床 

16,900 yuan/academic 

year/person/bed 

65 元/天/床 

65yuan/day/b

ed 

床、床头柜、书桌、

被褥、空调、卫生间

（带淋浴 24 小时热

水） 

bed, bedside table, 

desk, bedding, air 

conditioner, toilet (with 

24h hot water shower) 

2 号公

寓 C 座 

Apartm

ent 

No.2 

Building 

C 

9000/学年/人/床 

9,000 yuan/academic 

year/person/bed 

35 元/天/床 

35yuan/day/b

ed 

床、床头柜、书桌、

被褥、空调 

bed, bedside table, 

desk, bedding, air 

conditioner 

勤学楼

公寓 

Qinxue 

Building 

10400 元/学年/人/床 

10,400 yuan/academic 

year/person/bed 

40 元/天/床 

40yuan/day/b

ed 

床、床头柜、书桌、

被褥、空调 

bed, bedside table, 

desk, bedding, air 

conditioner 
 



医疗保险 

Health Insurance 

所有学生必须购买包括意外伤害、严重疾病和住院治疗的医疗

保险。中国平安保险公司提供包括意外伤害和住院在内的团体

综合保险。每人一年需缴纳人民币 800 元，半年需缴纳人民币

400 元。每位参保学生将获得一张参保卡，学生应妥善保管

好。在需要就医时，参保学生应先拨打 24 小时服务热线 400-

810-5119 或 010-67185217 寻求帮助，在进行就医。详情请访问

www.lxbx.net 

All students must purchase medical insurance that covers accidental 

injury, serious illness, and hospitalization. Ping An Insurance 

Company of China offers group comprehensive insurance that covers 

accidental injury and hospitalization. Each person needs to pay RMB 

800 yuan for one year and RMB 400 yuan for six months. Each 

insured student will be given an insured card, which should be kept 

safe. In need of medical treatment, insured students should first call 

the 24-hour service hotline 400-810-5119 or 010-67185217 for help 

before medical treatment. For more information, please visit 

www.lxbx.net 

体检说明 

Physical 

Examination 

为确保所有学生顺利注册入学以及身体健康，学校要求所有学

生均进行体检并提交外国人体格检查表（见附件 1）。关于北京

第二外国语学院体检要求的详细信息可在网站

http://admission.bisu.edu.cn/col/col18021/index.html 上查询 

In order to ensure the smooth enrollment and physical health of all 

students, the school requires all students to undergo a medical 

examination and submit the medical examination form for foreigners 

(see Annex 1). Detailed information about the medical examination 

requirements of BISU can be inquired on the website, 

http://admission.bisu.edu.cn/col/col18021/index.html 



成绩单 

Transcripts 

学校将通过电子邮件将成绩单发送给学生和其所在院校。成绩

单只以电子形式提供，如果学生需要纸质版文件，则须与学校

辅导员联系 

Transcripts will be sent to students and their institutions by email. 

Transcripts are only available in electronic form. And students are 

need to contact the school counselor if requiring a hard copy of the 

document. 

来校路线 

Getting to BISU 

 

 

北京市区的公共交通主要是地铁、公交车和出租车。从机场到

学校最方便的是乘坐出租车。从首都国际机场到北京第二外国

语学院北门大约需要 40 分钟，花费 80-100元人民币（包括高速

公路费）。下车时请务必向司机索要发票。 

Urban public transportation in Beijing is mainly the subway, the bus 

and the taxi. Taxi is the most convenient mode of transportation to the 

University from the airport. It will cost you around 80-100 RMB 

(expressway fee included) and take approximately 40 minutes to get 

to BISU from the Beijing Capital Airport (From 23:00 to 5:00 the next 

day, taxi drivers will charge an additional fee). Please remember to 

ask the driver for the receipt in case of unexpected problems (leaving 

belongings behind). 

从北京首都国际机场到达北京第二外国语学院乘坐地铁大约需

要 1个小时，花费约 30元人民币。从 T2航站楼乘坐机场快轨到

达三元桥站，然后转地铁 10 号线到达呼家楼，再转地铁 6 号线

到褡裢坡站(B 出口)。 

From Beijing Capital International Airport to BISU by subway: take 

the 'Airport Express’ line from Terminal 2 or 3 and transfer to Line 10 

at ‘Sanyuanqiao’ station, then transfer to Line 6 at ‘Hujialou’ station 

and finally get off at ‘Dalianpo’ station (Exit B). It will cost you 

around 30 RMB and take approximately one hour to get to BISU from 

the Beijing Capital Airport.  

 
 


